
 

Press Release 

24 June 2019 
 

CESC Enhances Dissemination Frequency of CES Forecast High Dividend Yield 

Index to Real-time 

 
China Exchanges Services Company Limited (CESC) today (Monday) announced it has 

enhanced the dissemination frequency of the CES Forecast High Dividend Yield Index (CES 

High Yield) to a real-time basis.  The index is designed to track the overall performance of 

40 eligible securities for Southbound Trading under Stock Connect that have the highest 

forecast dividend yield. 

  
CES High Yield introduces the factor of forecast dividend yield, avoiding the drawbacks of 

predicting future dividends by tracking historical dividend performance, and therefore is able 

to capture the maximum potential dividend yield.  As of 30 April 2019, the average forecast 

dividend yield of the constituent stocks reached 7.03 per cent.  Besides, the index is weighted 

by the forecast dividend yield and hence provides a more stable dividend yield and return 

than the capitalization-weighted index.  The index has been licensed to a fund house as an 

underlying for the index-linked financial products. 

 
“CES High Yield constitutes 40 Hong Kong listed stocks with high forecast dividend yields 

and are eligible for trading under Stock Connect.  It is suitable for the long-term holding of 

both institutional and retail investors with low-risk appetite.  CESC is now enhancing the 

dissemination frequency of a current index and will provide more diversified investment 

options to the market,” said CESC Chief Executive Mao Zhirong. 

 
Please refer to Appendix 1 to 2 for more information about CESC’s index. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

About CESC 

  

CESC is a joint venture formed and equally owned by Hong Kong Exchanges and Clearing 

Limited, the Shanghai Stock Exchange and the Shenzhen Stock Exchange.  Its aim is to 

contribute to the development of China’s capital markets. Registered and incorporated in 

Hong Kong, CESC was officially launched in September 2012 and commenced operations 

on 30 October.  CESC’s principal businesses include compiling cross-border indices based 

on products traded on the Hong Kong and Mainland securities markets, developing 

industry classifications for listed companies, and developing information standards and 

information products.  CESC also develops financial products to link the Mainland and 

Hong Kong markets with global investors.  China Securities Index Company Limited is 

commissioned to calculate, provide index maintenance and dissemination service for the 

CES indices.  

 

For further information on CESC, please visit the website at www.cesc.com. 
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Appendix 1 

 

Overview of CES Forecast High Dividend Yield Index 

 

Index Abbreviation CES High Yield 

Constituent Eligibility 40 eligible securities for the Southbound Trading under 

Stock Connect, with the highest forecast dividend yield 

Launch Date 3 April 2018 

Base Date 30 December 2011 

Base Value 2,000 

Number of stocks 40 

Calculation Methodology Forecast dividend yield weighted 

Review Frequency Half-yearly 

Currency HKD 

Calculation and 

Dissemination 

Real Time 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Appendix 2 

 

CES Forecast High Dividend Yield Index’s Top 10 Constituents and Weightings  

(Pro forma and subject to final announcement)   

 

 (As at 21 June 2019) 

 

Stock Code Stock Name Weighting (%) 
02777 GUANGZHOU R&F PROPERTIES CO LTD 4.52 

01382 PACIFIC TEXTILES HOLDINGS LTD 3.02 

03383 AGILE GROUP HOLDINGS LTD 3.01 

03883 CHINA AOYUAN PROPERTY GROUP LTD 2.87 

01813 KWG PROPERTY HOLDING LTD 2.81 

01668 CHINA SOUTH CITY HOLDINGS LTD 2.80 

00386 CHINA PETROLEUM & CHEMICAL CORP 2.79 

01628 YUZHOU PROPERTIES CO LTD 2.76 

00884 CIFI HOLDINGS GROUP CO LTD 2.76 

02877 CHINA SHINEWAY PHARMACEUTICAL 

GROUP LTD 

2.75 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

新闻稿 

2019年 3月 18日 

 

中华交易服务推出中华交易服务克而瑞内房股领先指数 

及提升中华交易服务半导体行业指数发布频率至实时报价 

 

中华证券交易服务有限公司（中华交易服务）今日（星期一）发布中华交易服务克

而瑞内房股领先指数（克而瑞内房股领先），旨在追踪香港上市内地房地产发展商

的表现。此外，中华交易服务半导体行业指数（中华半导体）的发布频率亦会于今

日起提升至实时报价。 

 

克而瑞内房股领先是股票价格指数，其成份股是从克而瑞发布的《中国房地产企业

销售TOP100》排行榜内选出的香港上市市值排名前40名的内地房地产发展商股票，

并作为衡量港股市场内地房地产销售龙头企业表现的风向标。  

 

中华半导体选取市值排名前50名的A股半导体行业上市公司股票作为样本股，旨在

追踪A股市场半导体行业上市公司的股价表现，相关公司经营范围涵盖半导体材料、

设备、设计、制造、封装和测试。该指数已被授权予市场参与者作为指数类产品开

发目标物。 

 

中华交易服务总裁毛志荣表示：“中华交易服务因应市场需求，将指数发布频率升

级并推出全新指数，为投资者提供更多元化的投资选择。我们将继续和业务伙伴紧

密合作，推出更多创新的指数和产品。” 

 

有关指数概览及成份股名单，请參阅附件一至四。 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

关于中华交易服务 
 
中华交易服务是香港交易及结算所有限公司、上海证券交易所和深圳证券交易所的

合资公司，三所平均出资且股权相等，旨在推动中国资本市场的发展。中华交易服

务在香港注册，并于 2012 年 9 月在香港成立，同年 10 月 30 日开业。中华交易服务

主要从事以三方市场交易产品为基础编制跨境指数，研究开发上市公司分类标准丶

讯息标准及讯息产品，并将开发全新金融产品，将香港和中国内地的交易市场连接

至世界各地。中华交易服务委托中证指数进行指数编制、指数日常管理及指数发布

服务。 
 
如欲了解公司其他信息，请浏览 www.cesc.com。 
 
完 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

附录一 

 

中华交易服务克而瑞内房股领先指数概览 

 

指数简称 克而瑞内房股领先 

成份股 从克而瑞发布的中国房地产企业销售 TOP100 排行榜

（TOP100 房企排行榜）内选出的香港上市市值排名前 40

名的内地地产发展商股票为成份股 

推出日期 2019年 3月 18日 

基日 2012年 3月 30日 

基值 2,000 

成份股数目 40 

计算方式 采用自由流通调整市值加权法计算 

定期审核 每半年一次 

计算货币 港币 

指数发布 实时 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

附录二 

 

中华交易服务克而瑞内房股领先指数成份股及比重  

（仅作参考，以最后公布为准） 

（截至 2019 年 3月 15 日） 

 

代号 公司名称 比重（%） 

1918.HK 融创中国 12.17 

0688.HK 中国海外发展 10.27 

1109.HK 华润置地 9.91 

2007.HK 碧桂园 8.93 

3333.HK 中国恒大 8.40 

0960.HK 龙湖集团 5.59 

2202.HK 万科企业 5.13 

1030.HK 新城发展控股 3.41 

0813.HK 世茂房地产 3.37 

0817.HK 中国金茂 3.17 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

附录三 
 

中华交易服务半导体行业指数概览 

 

指数简称 中华半导体 

成份股 从 A股半导体行业上市公司中，选取市值排名在前 50名的

股票作为样本股 

推出日期 2018年 9月 26日 

基日 2011年 12月 30日 

基值 2,000 

成份股数目 50 

计算方式 采用自由流通调整市值加权法计算 

定期审核 每半年一次 

计算货币 人民币 

指数发布 实时 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

附录四 

 

中华交易服务半导体行业指数成份股及比重  

（仅作参考，以最后公布为准） 

（截至 2019 年 3月 15 日） 

 

代号 公司名称 比重（%） 

002049.SZ 紫光国微 7.81 

603986.SH 兆易创新 6.53 

600584.SH 长电科技 6.22 

002371.SZ 北方华创 5.87 

600460.SH 士兰微 5.43 

002185.SZ 华天科技 4.53 

300316.SZ 晶盛机电 4.44 

603160.SH 汇顶科技 4.22 

600171.SH 上海贝岭 3.52 

002180.SZ 纳思达 3.05 
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